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Behandling: 
 
 
Fylkesrådet for eldre skriv i møte saman med dei andre medverknadsorgana i Sogn og 
Fjordane ein uttale, til reglementet for Vestland fylkeskommune  
 
Endringsframlegg: 
 
Kva som er bra med dagens reglement:  

 Bra at fylkesrådet konstituerer seg sjølv 
 Samansetninga av alderspensjonistar og fylkestingspolitikar, og at 

fylkespensjonistforeiningane får kome med forslag til medlemmer i fylkesrådet  
 Positivt at det står noko om kjønnsbalanse, sjølv om dette er ein sjølvsagt ting  
 Bra at det står noko om økonomi og eige budsjett i reglementet for Sogn og Fjordane, og at 

det er nemnt noko om det formelle kring møte.  
 Bra at årsmelding er nemnt som eige punkt 
 Personleg vara til fylkesrådet er bra 

 
Kva som kan forbetrast i dagens reglement:  

 Kontakten med dei kommunale råda bør styrkast, og dette bør inn som ei av oppgåvene til 
fylkesrådet.  

 Samansetninga av rådet i Vestland fylkeskommune bør vere 9 medlemmer der 2 er 
fylkestingsrepresentantar og 7 er alderspensjonistar. Fylkesrådet for eldre i Sogn og 
Fjordane er ikkje oppteken av kva utval fylkestingsrepresentantane er medlem i.  

 I første valperioden for Vestland fylkeskommune, bør det vere ei geografisk fordeling av 
medlemmane i fylkesrådet.  

 Treng ikkje talfeste møte pr. år, slik som det er gjort i reglementet for Hordaland. Viser her 
til § 3 a) i Sogn og Fjordane sitt reglement: «Rådet held møte når leiaren finn det naudsynt 
eller minst to av medlemmene ber om det».  

 Økonomi – det bør sikrast at budsjettet for fylkesrådet er stort nok, slik at fylkesrådet får til 
ei fornuftig deltaking på møte, konferansar og andre møte, og det vert ei god nok handtering 
av sakene fylkesrådet får tilsendt.  

 Det er ynskje om å få ei moglegheit til å presentere saker i fylkesting, fylkesutval og/eller 
hovudutval, og at det står noko om dette i reglementet.  

 Det er ynskje om arbeidsutval for fylkesrådet for eldre i Vestland fylkeskommune, og dette 
bør bestå av minst tre medlemmar frå fylkesrådet.  

 
Kva som er bra med dagens arbeidsform:  

 Ved behov har fylkesråda fått informasjon frå administrasjonen, til dømes frå 
samferdsleavdelinga om tilrettelagt transport og serviceskyssen, og frå opplæringsavdelinga 
om tilpassa opplæring  



 Det har vore positivt å besøke bedrifter og få informasjon frå dei om aktuelle tema som 
fylkesråda jobbar med. Dette har til dømes vore besøk hos Stryn vidaregåande skule, der 
fylkesråda fekk omvising i visningsleilegheita og informasjon om velferdsteknologi.  

 Det har vore positivt at ein i møta har fordjupa seg i spesielle tema, der ein har fått 
informasjon frå innleiarar. Sjå kulepunkta over for eksempel.  

 Slik som sakspapir og møteprotokollar er lagt ut på heimesida til Sogn og Fjordane fungerer 
bra.  

 Det har vore dialog med interesseorganisasjonane for dei to fylkesråda, for å få innspel frå 
organisasjonane og for å sikre informasjon frå fylkesråda. Dette har fungert bra.  

 Det har vore høve for medlemmane til å delta på kurs og konferansar for å halde seg fagleg 
oppdatert.  

 Dialogen med dei kommunale råda har fungert delvis, ved å ha møta i ulike delar av fylket, 
der dei kommunale råda i nærområdet har vorte invitert til møte. Dette er ein måte å 
komme i kontakt med dei kommunale råda, og få til ein dialog.  

 
Kva kan forbetrast med dagens arbeidsform?  

 Til tider kan det vere omfattande saker som kjem til høyring, og det er mykje å lese 
gjennom. Det er ynskje om å få tilsendt ei oppsummering av store høyringar. Eit forslag kan 
vere å ha innleiar til dei store tunge sakene, slik at ein sikrar ei god innføring i 
problemstillingane.  

 Det er viktig med god kontakt med dei kommunale råda for å få til ein god aktivitet i dei 
kommunale råda, og få innspel til aktuelle saker for fylkesrådet.  

 Medverknadsorgana har krav på same opplæring som dei folkevalde, og det er ynskje om 
det vert lagt til rette for dette i Vestland fylkeskommune.  

 Ved større planarbeid og/eller større utbyggingar i fylkeskommunal regi, er det ynskje om bli 
involvert i arbeidsgruppene som vert sett ned. Ynskje er med bakgrunn i å ta i vare 
brukarane sine interesser.  

 I nokre tilfelle har det vore eit inntrykk at fylkesstatlege instansar gjev nokre føringar, og 
fylkesrådet opplever at det ser ut som fylkesstatlege instansar har ynskje om å ha med 
eldreråda i ymse samanhengar. Om det fortset slik framover, må det takast omsyn til dette 
når budsjett for fylkesrådet for eldre i Vestland vert laga.  

 
Andre innspel:  

• Det er viktig at fylkestinget i Vestland fylkeskommune etablerer rutinar som sikrar at 
medverknadsorgana mottek sakene på eit så tidleg tidspunkt i sakshandsaminga, at uttalane 
frå råda har moglegheit til å påverke utfallet av saka.  

• I fylkesråda i Vestland fylkeskommune, bør det vere eit fleirtal av representantar frå 
interesseorganisasjonane.  

 
 
 
Avrøysting: 
Samrøystes  
 
 
Dette gir følgjande endeleg vedtak: 
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 Bra at det står noko om økonomi og eige budsjett i reglementet for Sogn og Fjordane, og at 
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 Personleg vara til fylkesrådet er bra 

 
Kva som kan forbetrast i dagens reglement:  

 Kontakten med dei kommunale råda bør styrkast, og dette bør inn som ei av oppgåvene til 
fylkesrådet.  
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fylkesråda jobbar med. Dette har til dømes vore besøk hos Stryn vidaregåande skule, der 
fylkesråda fekk omvising i visningsleilegheita og informasjon om velferdsteknologi.  
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 Det har vore høve for medlemmane til å delta på kurs og konferansar for å halde seg fagleg 
oppdatert.  
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